
Iedereen	mee	naar	het	volgende	niveau	
	
Lelystad	is	op	weg	naar	het	volgende	niveau.	
	
Lelystad	Next	Level	heet	dat.	Rijk,	provincie	en	gemeente	kijken	samen	hoe	Lelystad	zich	het	beste	
kan	ontwikkelen.	Dat	loopt	nu	ruim	een	jaar.	
	
De	PvdA	heeft	waardering	voor	de	inzet	van	al	die	deelnemers	-	die	Lelystad	vooruit	willen	helpen.	
Zij	hebben	het	afgelopen	jaar	heel	hard	gewerkt.	De	stroom	tafelrapporten	is	op	volle	gang	
gekomen.	
	
Stuk	voor	stuk	zijn	dat	prima	leesbare	rapporten.	Hier	en	daar	ook	inspirerend.	Maar	er	ontbreekt	
nog	wel	iets	belangrijks.	De	verschillende	onderwerpen	staan	nog	heel	erg	op	zichzelf.	De	
verbinding	tussen	die	thema’s	is	er	nog	niet.	
	
Dat	is	niet	erg.	Dat	is	gewoon	de	fase	waar	we	het	afgelopen	jaar	in	hebben	gezeten.	Maar	het	is	
nu	wel	zaak	om	al	die	lijnen	samen	te	laten	komen.	En	ook	moeten	we	nu	steeds	minder	achterom	
gaan	kijken.	En	steeds	meer	vooruit.	
	
Welvarend	op	de	grens	tussen	land	en	water.	Dat	is	Nederland.	Dat	is	Nederland	al	eeuwenlang.	
Die	tijd	is	nog	lang	niet	voorbij.	Nee,	de	komende	decennia	wordt	dat	water	juist	alleen	maar	
actueler.	Hier.	En	in	de	rest	van	de	wereld.	
	
Hoe	kunnen	we	in	dat	veranderende	klimaat	wel	blijven	varen?	Hoe	kunnen	we	omgaan	met	die	
nieuwe	natuur?	Laten	we	het	ons	overkomen?	Of	zetten	we	het	naar	onze	hand?	Rechtgeaarde	
polderpioniers	doen	natuurlijk	dat	laatste.	
	
Want	er	kan	nog	zo	enorm	veel	in	Lelystad.	
	
“Laat	Lelystad	de	hoofdstad	zijn	van	die	nieuwe	natuur.”	Dat	is	de	kern	van	één	van	die	next	level	
tafels.	Een	mooie	gedachte!	Maar	het	komt	pas	echt	tot	leven	zodra	we	dit	met	die	andere	
thema’s	weten	samen	te	brengen.	
	
Verbind	nieuwe	natuur	–	met	onderwijs	–	met	innovatie	–	met	bedrijfsleven	–	met	
stadsontwikkeling	–	met	toerisme.	En	kleur	een	beetje	buiten	de	lijntjes.	Of	een	beetje	veel.	
	

In	Lelystad	bouw	je	je	eigen	eiland.	
	
Wat	een	fantastisch	opleidingsproject	zou	dat	zijn.	Voor	leerling-baggeraars,	maar	ook	voor	
leerling-watermanagers.	Voor	leerling-ingenieurs,	maar	ook	voor	leerling-dijkenbouwers.	Hier	in	
Lelystad	zou	dat	gewoon	kunnen.	Je	eigen	eiland	bouwen.	Hier.	En	op	geen	enkele	andere	plek	in	
de	wereld.	



	
We	hebben	nu	de	provincie	en	het	rijk	aan	onze	next	level	tafel.	Dit	is	het	moment	om	buiten	de	
hokjes	te	denken.	Lelystad	als	hoofdstad	van	de	nieuwe	natuur	–	zeker.	Maar	waarom	niet	óók	
Lelystad	als	proeftuin	van	de	nieuwe	wereld?	
	
Er	kan	nog	zo	enorm	veel	in	Lelystad.	
	
We	moeten	het	komende	jaar	dus	echt	die	verbinding	gaan	leggen.	Tussen	next	level	onderwijs	en	
next	level	economie	en	next	level	stads-	en	natuurontwikkeling.	En,	vooral	niet	te	vergeten:	met	
onze	eigen	inwoners.	
	
Eerder	heeft	u	mij	vaak	gehoord	over	een	dak	boven	je	hoofd.	Over	een	gezonde	maaltijd	op	tafel.	
Over	perspectief	voor	jezelf	en	je	kinderen.	Daar	moeten	inwoners	van	Lelystad	zeker	van	kunnen	
zijn.	Dat	blijft	voor	de	PvdA	altijd	voorop	staan.	Welke	inspirerende	vergezichten	we	ook	bij	
mekaar	tafelen,	en	hoe	co-creërend	we	ook	next-levelen…	het	kan	niet	zonder	de	bestaande	stad	
méé	vooruit	te	brengen.	
	

We	nemen	iedereen	mee	naar	het	volgende	niveau.	
	
Ook	dat	moet	onze	inzet	zijn	voor	het	komende	jaar.	
	
Dan	terug	naar	Lelystad	current	level.	De	kadernota.	Het	is	enorm	zuur	dat	wij	straks	moeten	gaan	
bezuinigen	omdat	Den	Haag	het	geld	niet	uitgegeven	krijgt.	We	weten	nog	niet	hoe	veel	we	
precies	moeten	gaan	bezuinigen.	Dat	zal	pas	later	dit	jaar	echt	blijken.	Wij	duimen	dat	dat	mee	zal	
gaan	vallen.	Want	er	zitten	in	het	bezuinigingspakket	ingrijpende	en	pijnlijke	maatregelen.	
	
Twee	van	die	maatregelen	zijn	voor	de	PvdA	echt	onbespreekbaar:	de	bezuiniging	op	de	
Bataviawerf	en	het	geheel	afschaffen	van	de	vangnetmaatregel	eenzame	minima.	Samen	met	
andere	partijen	dienen	we	daar	amendementen	voor	in.	
	
Op	verschillende	plekken	in	de	stad	worden	nu	betaalbare	huurwoningen	gebouwd.	Wij	zijn	daar	
blij	mee.	Maar	voor	de	jaren	na	2019	hebben	wij	wel	zorgen.	Tegelijk	zitten	we	samen	in	onze	
maag	met	excellent	wonen.	Dat	is	een	heel	ingewikkelde	discussie.	Dat	komt	ook	voor	een	
belangrijk	deel	door	de	tijdsdruk.	Het	lijkt	ons	daarom	verstandig	om	te	gaan	kijken	of	we	
woningbouw	weer	verder	vooruit	kunnen	gaan	plannen.	Daar	dienen	we	een	motie	voor	in.	
	
Ook	ontvangt	u	van	ons	een	technisch	amendement	om	de	besluittekst	leesbaar	te	maken.	
	
Ten	slotte	snappen	we	weinig	van	het	voorstel	om	ieder	jaar	€	80.000	uit	te	trekken	voor	
tuingrensbewaking	en	schuttingrecherce.	We	stellen	u	voor	om	dat	niet	te	gaan	doen.	


